



ကညီဂွၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပူၤ

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်

လါမးရှး ၃၁သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 22-72-D1

မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်- ပယီၤသုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံဆူ သဝီတဖျါပူၤအယံ သဝီဖိ သံနွံဂၤဒီး ဘၣ်ဒိလွံဂၤ, လါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ကဲထီၣ်အသးသ့တဖုၣ်ဖဲ ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ် ဖဲလါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါ မးရှး ၅သီ, ၂၀၂၂နံၣ် ဟါခီ (၆:၃၀) မံးနံးအဆၢကတီၢ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) ဒီး ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC) အဘၣ်စၢၤတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ SACသုးတဖုၣ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဆူသဝီပူၤအယံ သဝီဖိသံ (၇)ဂၤ ပၣ်ဃုာ်ဒီး ဖိသုၣ် (၃) ဂၤဒီးပိာ်မုၢ်လၢအဒါ (၆)လါတဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ သဝီဖိဘၣ်ဒိ (၄) ဂၤဒီး လၢအကျါ ဖိသုၣ်ပာ်ဃုာ် (၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအိၣ်လၢ ၀--- သဝီတဖုၣ် ပျံၤလၢ SAC သုးကးခးလီၤအါထီၣ် ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢသဝီပူၤအယံ အဝဲသ့ဘၣ်ဃုာ်အိၣ်လၢပုၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖုၣ် လဲၤမၤတၢ်လၢ အခုးပူၤစ့ၢ်ကီၢ်တဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

ဖဲလါ မးရှး ၅သီ, ၂၀၂၂နံၣ် ဟါခီ (၆:၃၀) မံးနံးအဆၢကတီၢ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) (တသ့ညါဒုးနီၣ်ဂံၢ်) ဒီး ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC) သုးဒုးယၢ်ခိၣ်သ့ၣ်(MOC) အိၣ်ဆီလီၤသးလၢ ဖုၣ်ပုၤဝဲတဖုၣ်အံၤ အဘၣ်စၢၤဝဲၤအလီၢ်ခံ SAC သုးတဖုၣ်ခးတဖျါတပျီၤ (၁၂၀ မမ) ကျိဖးဒိၣ် ခံဖျါလၢ ၀--- သဝီ, မဲာ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ခိဖျါလၢ SAC သုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢ သဝီပူၤအယံ သဝီဖိသံ (၇) ဂၤဒီး ဘၣ်ဒိဝဲ(၄)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢ အသံဒီးဘၣ်ဒိခိဖျါ ကျိဖးဒိၣ်က့တဖုၣ် မုၢ်ပုၤလၢအလဲၤမၤတၢ်လၢ အခုးပူၤဝဲၤ ဒီးဟဲတုၤလၢအသဝီအဆၢကတီၢ် ကျိဖးဒိၣ်ချံလီၤတဲာ်ဒီး ပိာ်ဖးထီၣ်ဖဲအဝဲသ့ဘၣ်အိၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢ အသံ (၇)န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ နီၣ်တလူ (သးနံၣ် ၂နံၣ်), နီၣ်ထူဖိ

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုသထုၣ်ကီၢ်ရၢၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအီၤ လၢကညီဂွၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤ ဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးတဖုၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖုၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲၤ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖုၣ်န့ၣ် တၢ်မၤ လီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၤဒုးအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲး ရဲၤထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

(သးနံၣ် ၅နံၣ်) , နီၣ်တၢ်န့ၣ်လၢၤ (သးနံၣ် ၁၄နံၣ်), နီၣ်ဖိဝါ (သးနံၣ် ၃၂ နံၣ် အမ့ၢ်မိလၢအဖိအိၣ် ၃ ဂၤဒီး ဒၢန့ၢ် ၆လါ) ဒီး အဒုမ့ၢ် နီၣ်အဲၣ်မူ (သးနံၣ် ၂၂နံၣ်) , စီၤဖါဒုဖိ (သးနံၣ် ၁၉နံၣ်) ဒီး စီၤက့ၣ် (သးနံၣ် ၄၀နံၣ်) တဖဉ်န့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢ အဘၣ်ဒိ (၄)ဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ နီၣ်ပ--- (သးနံၣ် ၁၇နံၣ်), နီၣ်ရ--- (သးနံၣ် ၂၉နံၣ်), စီၤက--- (သးနံၣ် ၃နံၣ်) ဒီး စီၤဝ--- (သးနံၣ် ၂၈နံၣ်) န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချဲအက့ဘၣ် နီၣ်ပ---အခိၣ်ဒုၣ်သ့ၣ်အဆုၣ်တကပၤအယိ အဝဲဘၣ်လဲၤကူဆါယါဘျါ အသးလၢ ထ--- တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးအတၢ်ပူၤလီၢ်ကဘျါက့ၤအဂီၢ် အဝဲဘၣ်အိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ် အါန့ၢ်ဒီး ခံန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၣ်ရ--- တခါ အခိၣ်လ့ၢ်ခိၣ်လၢအထွဲတကပၤဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချဲအက့အယိ အဝဲဘၣ်လဲၤဒီးကူဆါယါဘျါ စ့ၢ်ကီးအသးလၢ ထ--- တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲစံၣ်လီၤဘၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲ လါမးရှး ၂၀သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤက--- အခိၣ်လၢအထွဲတကပၤ ဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချဲအက့ ဒီး စီၤဝ--- အချၢလၢအဆုၣ်တကပၤဘၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချဲအက့န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ခံဂၤလၢ ဘၣ်လဲၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ ကီၢ်က့ၢ်တဲၣ်ဒီး စံၣ်လီၤဘၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၂န့ၣ် (တသ့ၣ်ညါမုၢ်န့ၣ်လီၤတၢ်ဘၣ်) န့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်လဲၤဒုးနဲၣ်ကဒီးအသးလၢတၢ်ဆါဟံၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်စံၣ်လီၤ လၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဝံၤခံန့ၣ်အလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

GNU ဟ့ၣ်မၤစၢၤ ပုၤလၢအဘၣ်ဒိတဖဉ် တဂၤန့ၣ် ၈ (၂၀၀ ၀၀၀) ကူးစုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ. GNU ဟ့ၣ်လီၤစ့ၢ်ကီး သဝီဖိလၢ အသံတဖဉ်အဟံၣ်ဖိယီဖိ ၈ (၃၀၀ ၀၀၀) ကူး လၢကမၤဘျီမၤဘါ တၢ်သံအမူးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါ မးရှး ၅သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် SAC သုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အနံၣ်န့ၣ် ၀--- သဝီဖိတနီၤဃုၢ်ထီၣ်လၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢခံတနံၣ် ဖဲ လါ မးရှး ၆ သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ် ၀--- သဝီဖိလၢအအိၣ်တၢ်လၢသဝီပူၤတဖဉ် ဃုၢ်ထီၣ်ကွံၣ်လၢသဝီပူၤခဲလၢန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ လၢအဃုၢ်ထီၣ်တဖဉ်ခဲလၢ ဟံၣ်ဒုၣ်အိၣ် (၃၉)ဒုၣ်ဒီး ပုၤကညီနီၣ်ဂံၢ်အိၣ် (၃၀၈)ဂၤတဖဉ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်လဲၤဃုၢ်အိၣ်လၢ ပုၤပူၤန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိတဖဉ်လၢအအိၣ်လၢ ၀--- သဝီပူၤတဖဉ် လဲၤမၤတၢ်လၢ အခူးပူၤဒီးမံလၢအဒဲပူၤတဘျီလၢဘၣ်. အဝဲသ့ၣ် ပျံၤလၢ SAC သုးမ့ၢ်ထံၣ် မ့ၢ်အူမ့ၢ်ကပီၤလၢအဒဲန့ၣ် ကခးအဝဲသ့ၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကိၢ်ခါအဆၢကတီၢ် သဝီဖိတဖဉ် ညီန့ၢ်မၤပျီနီၣ်ဒီးဒွဲၣ်တၢ်လၢအခူးပူၤဒီး ကတဲၣ်ကတီၢ်တၢ်လၢကသ့ၣ်လီၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် သဝီဖိတဖဉ်ပျံၤလၢ SAC သုးကခးအဝဲသ့ၣ်အယိ လဲၤမၤတၢ်တဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢသဝီဖိတဖဉ် ဟးဆွဲးမ့ၢ်ပိၢ်အိၣ်တၢ်အလီၢ် (KNLA တဲဘၣ်ပုၤသဝီဖိလၢမ့ၢ်ပိၢ်အိၣ်ဆီလီၤသးတၢ်လီၢ်) တဖဉ်အယိ အဝဲသ့ၣ်တပျံၤလၢ ကယီၢ်ဘၣ်မ့ၢ်ပိၢ်အဂီၢ်ဘၣ်. သဝီဖိတဖဉ်ပျံၤဒုၣ်ထဲ SAC တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချဲန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိတဖဉ်စံးဝဲလၢ SACသုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဒီး မၤသံသဝီဖိအါအါဂီၢ်ဂီၢ်ဝဲသ့ၣ်တဖဉ်အံၤန့ၣ် ထံဂုၤကီၢ်ဂၤတၢ်ကရၢကရီ တဖဉ်ဒီး GNU လီၢ်ကဝီၤ ခိၣ်န့ၢ်တဖဉ် တဘျါဆွဲးတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်နီၣ်တမံၤဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖဉ် နံၣ်ဝဲလၢ ထံဂုၤကီၢ်ဂၤတၢ်ကရၢကရီတဖဉ်ဒီး GNU လီၢ်ကဝီၤ ခိၣ်န့ၢ်တဖဉ်မ့ၢ်ဟံးမူဒါဘျါဆွဲးန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ် SAC သုးတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် ကဘၣ်ဘၣ်သံသဝီဖိဝဲအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖဉ်သံကွၢ်ဘၣ်ဃး မ့ၢ်ပုၤကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စူၣ်ဘၣ်ဃး တၢ်အိၣ်သးလၢအကဲထီၣ်သးလၢလီၢ်ကဝီၤပူၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤ အိၣ်တဂၤဂၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ

တဖာ်မုာ်လာ်ဝဲလၢ ထံဂုၤကီာ်ဂၤတၢ်ကရၢကရိ တဖာ်ဒီး KNU လီာ်ကဝီၤ ခိာ်န့ၢ်တဖာ် ကဘျါဆဲးန့ၢ်တၢ်အိာ်သး လၢအကဲ ထီာ်သးတဖာ်န့ၢ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖာ်အံၤ ဘာ်တၢ်ဒိန့ၢ်အံၤဖဲ လၢ မးရှး ၅သီ, ၂၀၂၂န့ၢ် လၢ ၀--- သဝီ, မဲာ်ကျိကရူာ်, ဘုသိာ်ကီာ်ဆာ်, မုာ်တြီာ်ကီာ်ရုာ်ပူၤန့ၢ်လီၤ.
တၢ်ဂီၤတဖာ်အံၤ ပာ်ဖျါထီာ်ဝဲလၢ SAC သုးခးလီၤကျိဖးဒိာ်ချံတဖာ် ဘာ်ဘာ်သံသဝီဖိတဖာ်အဂီၤန့ၢ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)





တၢ်ဂီၤတဖဉ်အံၤ ဘဉ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါ မးရှး ၅သီ, ၂၀၂၂နံၣ် လါ ၀--- သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆဉ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖဉ်အံၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲလါ SAC သုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချဲအယိ သဝီဖိတဖဉ်ဘဉ်ဒိဒီးသံတဖဉ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျဉ် ဘဉ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၆သီ, ၂၀၂၂နံၣ် လါ ၀--- သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆဉ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲလါ သဝီဖိလၢအဘဉ်ဒိတဂၤ ပှၤလဲၤဆှၢအီၤ လါ ထ--- တၢ်ဆါဟံၣ်လၢကျဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖဉ်ကိာ်
ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘဉ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖဉ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘဉ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
လီၤ. **KHRG** ဘီးဘဉ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖဉ်အံၤ ဒ်သိးကဟံဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမုၢ်တဖဉ်အကလုာ်,
အတၢ်တူၢ်ဘဉ်ခိၣ်ဘဉ်, အတၢ်ဘဉ်ယိၣ်ဘဉ်ဘျီဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံသးသ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖဉ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.